
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 20. februar 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 284

Da Folketinget i 2017 vedtog at nedsætte bo- og gaveafgiften for familieejede virksomhe-

der, blev det i bemærkningerne til lovforslag L 183 (folketingsåret 2016-17) fastslået, at

der skal være retssikkerhed og forudberegnelighed i værdiansættelsen. Der blev derfor i

bemærkningerne fastsat nogle betingelser (juridiske værn), hvis skattemyndighederne

skal kunne fravige de aktie- og goodwillcirkulærer, der gælder på området. Der gives nu

fra flere sider udtryk for, at man i praksis ikke respekterer disse betingelser. Vil ministeren

bekræfte, at de juridiske værn i bemærkningerne til lovforslaget indebærer, at værdian-

sættelse af en familieejet virksomhed altid kan baseres på aktie- og goodwillcirkulærerne,

medmindre Skattestyrelsen kan godtgøre, at virksomhedens fremtidige vækst og indtje-

ning vil afvige så væsentligt fra den historiske vækst og indtjening, at der af denne grund

ikke kan ske værdiansættelse efter cirkulærerne?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Schack Elholm (V).

Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 6. marts 2019.

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Louise.Elholm@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Lea Wermelin
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